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Szákszend Község Önkormányzata 

képviselő-testülete 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Ügyszám: 17-SZAK/61-8/2022 

 

Készült: Szákszend Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2022. október 19-én megtartott 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Jelen vannak: Papp Attila Csaba polgármester, Hartmann Imre alpolgármester, Barota Róbert 

képviselő, Kempf István képviselő, Bodányi Endre képviselő, Dr. File Beáta jegyző, Kovács Laura 

kirendeltségvezető 

 

Igazoltan távol: Klestenitz Miklós képviselő  

 

Meghívottak: Havasiné Orbán Ildikó bizottsági tag, Zách Gizella óvodavezető, Wessel Tünde 

megbízott elnök, Takács Gyöngyi intézményvezető, Takács Tímea művelődésszervező, Salamon 

Gyöngyi 

 

Papp Attila Csaba polgármester köszöntötte képviselőtársait és a jelenlévőket. 

 

Az ülést 16 óra 00 perckor megnyitotta. Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert 

a 6 fő települési képviselőből 5 fő jelen volt.  

 

Jelezte, megkezdik munkaülésüket. Elmondta, hogy a meghívóban 6 napirendi pont szerepel. A 

napirendi pontok vonatkozásában az alábbi módosító javaslatot tette: javasolta a „A TOP_Plusz-

1.2.1.21. kódszámú „Élhető települések” pályázat benyújtásáról” tárgyú sürgősségi indítvány napirendre 

vételét, melynek indoka, hogy a pályázat leadási határideje 2022. november 4. Javasolta „Az Európai 

Bizottság elnökének címzett levélről” tárgyú sürgősségi indítvány napirendre vételét, amelynek indoka, 

hogy a Megyei Jogú Városok Szövetsége elnökének 2022. október 28-ig kell megküldeni a választ.  

 

Papp Attila Csaba polgármester először szavazást kért a meghívóban nem szereplő sürgősségi 

indítványok napirendi pontok közé történő felvételéről.  

A képviselő-testület a sürgősségi indítvány napirendre vételét nyílt szavazással, 5 fő települési 

képviselő részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
64/2022. (X.19.) határozata 

sürgősségi indítvány napirendre vételéről 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: a 2022. október 19-i ülésén 

6. és 7. napirendi pontban tárgyalja a „A TOP_Plusz-1.2.1.21. kódszámú „Élhető települések” pályázat 

benyújtásáról”” és „Az Európai Bizottság elnökének címzett levélről” tárgyú sürgősségi indítványokat. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 
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A tárgyalandó napirendi pontokkal és a tárgyalás sorrendjével kapcsolatosan kérdés, hozzászólás, 

módosító javaslat nem volt. 

Papp Attila Csaba polgármester kérte, szavazzanak a módosított napirendi pontok tartalmának, 

tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

A képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

65/2022. (X.19.) határozata 

a napirendről 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező,  az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: : 2022. október 19-i, 

munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1./Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

2./ Javaslat a mikuláscsomag és az idősek karácsonyi csomagjáról 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

3./ Javaslat a szociális tűzifa támogatás helyi szabályairól szóló rendelet elfogadásáról  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

4./ Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

5./ Önkormányzati döntések a megnövekedett rezsiköltségek hatásának kezelése érdekében 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

6./ A TOP_Plusz-1.2.1.21. kódszámú „Élhető települések” pályázat benyújtásáról 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

7./ Az Európai Bizottság elnökének címzett levélről 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

 

8./Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Papp Attila Csaba polgármester 

 

1. NAPIRENDI PONT: 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): A „Szákszend csapadékvíz-elvezetésének fejlesztése” tárgyú közbeszerzési eljárás 

indításával kapcsolatban folyamatosak a tárgyalások. Jelenleg áll az eljárás technikai okok miatt. Van 
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olyan része, amelyet saját erőből is meg tudunk valósítani, ezért meg kell bontani az eljárást. Beadtuk a 

többlet támogatás iránti kérelmet. Folyamatosan tájékoztatom majd erről képviselő társaimat. 2022. 

október 11-én a Szákszendi Nyugdíjas Klub közgyűlésén megköszöntem a leköszönő, Nagy Béláné 

elnök asszonynak a közel tíz éves munkáját. A klub jövője elég bizonytalannak tűnik, nincsen, aki az 

elnöki tisztséget elvállalná, illetve a vezető tisztségeket is be kellene tölteni. Jövő év folyamán lesz 30 

éves a nyugdíjas klub, szeretnék ezt a jubileumot megünnepelni. Szerintem szükséges lenne új tagokat 

felvenni a klubba, akár az elnöki tisztséget is betölthetné új tag.  

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

66/2022. (X.19.) határozata  

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező,  az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva elfogadja a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. október 21. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

2. NAPIRENDI PONT: 

Javaslat a mikuláscsomagról és az idősek karácsonyi utalványáról 

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): A koronavírus okozta járványhelyzet miatt 2019 óta nem tartottuk meg az idősek 

napja rendezvényt. A Faluház belső felújítása miatt javaslom, hogy 2022. november 17-re szervezzük 

meg. A rendezvényen a 65.életévét betöltött életvitelszerűen a településen élő lakosokat hívjuk meg.  

Javaslom, hogy az idősek karácsonyi utalványát a településen életvitelszerűen élő 70.életévét betöltött 

lakosoknak nyújtsuk 6000 Ft/fő értékben. A 14. életévét be nem töltött gyermekek részére pedig 2000 

Ft/fő értékben vásároljunk mikuláscsomagot.   

Kempf István az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a napirendi 

pontot, és javasolja az előterjesztésben szereplő rendelettervezet és határozati javaslat elfogadását. 

Elmondta, hogy az idősek napja rendezvényt lehetőség szerint 600.000 Ft alatti összegből szervezzék 

meg. 

 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy ez egy keretösszeg, igyekeznek spórolni. Nem 

szeretnék elkölteni az egész összeget. 

 

Wessel Tünde a Szociális-kulturális és Sportbizottság megbízott elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és javasolja az előterjesztésben szereplő rendelettervezet és határozati javaslat 

elfogadását. 
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További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés rendelettervezetét nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és megalkotta a 

Szákszend Község Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2022. (X. 21.) önkormányzati 

rendeletét 

a mikuláscsomagról és az idősek karácsonyi utalványáról 

az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal 

 

Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati 

javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

67/2022. (X.19.) határozata  

a 2022.évi idősek napja rendezvényről, a mikuláscsomagról és az idősek karácsonyi utalványáról 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. Egyetért az idősek napja rendezvény megtartásával, amelyen az a településen életvitelszerűen 

élő, állandó lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel rendelkező lakos vehet részt, aki a 

népességnyilvántartás adatai alapján a 65. életévét betöltötte, vagy legkésőbb 2022. december 

31. napjáig betölti.  

2. A rendezvény megszervezésére 600.000 Ft keretösszeget biztosít az önkormányzat 2022.évi 

költségvetésének az egyéb külső személyi juttatás és egyéb szolgáltatások költségvetési sor 

terhére. 

3. A mikuláscsomagok megvásárlására 484.000 Ft keretösszeget biztosít az önkormányzat 

2022.évi költségvetésének az egyéb nem intézményi ellátások költségvetési sor terhére. 

4. A vásárlási utalványok megvásárlására 1.056.000 Ft keretösszeget biztosít az önkormányzat 

2022.évi költségvetésének az költségvetésének az egyéb nem intézményi ellátások költségvetési 

sor terhére. 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. október 21. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: 

Javaslat a szociális tűzifa támogatás helyi szabályairól szóló rendelet elfogadásáról  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Zách Gizella óvodavezető 

 

(Papp Attila Csaba): Szákszend Község Önkormányzata 55 erdei köbméter tűzifa vásárlásához nyert 

támogatást. A Pályázat előírja, hogy a támogatásban részesített települési önkormányzatok rendeletben 

szabályozzák a szociális rászorultság szabályait, az igénylés részletes feltételeit. Ezen szabályok a 

szociális tűzifa helyi szabályairól szóló rendeletben kerülnek meghatározásra, amely az előterjesztés 

melléklete. 
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Kempf István az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a napirendi 

pontot, és javasolja az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadását.  

 

Wessel Tünde a Szociális-kulturális és Sportbizottság megbízott elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és javasolja az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadását. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés rendelettervezetét nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és megalkotta a 

Szákszend Község Önkormányzata Képviselő-testületének 10/2022. (X. 21.) önkormányzati 

rendeletét 

a szociális célú tűzifa támogatásról 

 

4. NAPIRENDI PONT: 

Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): A nemzeti köznevelésről szóló törvény alapján a területileg illetékes tankerületi 

központ határozza meg és teszi közzé az iskolák felvételi körzetét. A felvételi körzetek megállapításához 

az illetékes tankerületi központnak be kell szereznie az érdekelt települési önkormányzatok véleményét. 

Jelenleg a Szákszendi Öveges József Általános Iskola (2856 Szákszend, Száki u. 95.) tekintetében a 

felvételi körzet Szákszend község közigazgatási területe. 

Kempf István az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a napirendi 

pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokat elfogadásra javasolja. 

Wessel Tünde a Szociális-kulturális és Sportbizottság megbízott elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokat elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő első határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
68/2022. (X.19.) határozata 

a kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezéséről 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 50.§ (8) bekezdésére hivatkozással a kötelező 

felvételt biztosító általános iskolák körzethatárainak meghatározása ügyében véleményezési jogkörében 

eljárva egyetért a Szákszendi Öveges József Általános Iskola (2856 Szákszend, Száki u. 95.) 2023/2024. 

évi tanévre vonatkozó felvételi körzetét Szákszend település teljes közigazgatási területére vonatkozó 

kijelöléssel. 

2. A Képviselő-testület felkéri Papp Attila Csaba polgármestert, hogy a döntésről a Tatabányai Tankerületi 

Központot értesítse. 
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Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. október 21. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

5. NAPIRENDI PONT: 

Önkormányzati döntések a megnövekedett rezsiköltségek hatásának kezelése érdekében  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): Folyamatosan kapcsolatban állunk az önkormányzati intézményekkel az 

energiafelhasználást érintő kérdésekben. Az önkormányzati intézményekben a rezsicsökkentés 

érdekében javasolt intézkedéseket az előterjesztés tartalmazza.  

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy minden negyedévben meg kell vizsgálni a rezsiárak alakulását. 

Szákszend annyiból szerencsés, hogy hosszabb távú szerződésekkel rendelkezik. Oroszlányon tegnap 

kapták meg a gázszolgáltatótól, hogy 34-szerese lesz január 1-jétől a gáz ár. Nem tudja, hogy mit hoz a 

jövő, de maga a takarékossági szemléletet vissza kell vezetni az intézményekbe. Korábban is volt olyan 

időszak, hogy délutánonként is hétvégenként le volt zárva a fűtés, amikor nem volt működés. Ezeket 

mindenhol vissza kell vezetni. 10-20 %-kal csökkenteni kell a fogyasztást, és ennek a számlákon 

látszódnia kell. Megköszöni az intézményeknek, hogy foglalkoztak ezzel a kérdéssel, és tettek 

javaslatokat. Ahol van működés, ott kell a fűtés, ahol nincs, ott nem. A Faluház esetén a rendezvények 

előtt kell bekapcsolni, utána le kell zárni. Tudatosan vissza kell építeni a takarékoskodást, amelynek 

kellenek felelősök minden intézményben. Tudatosan kell figyelni az energiafogyasztást. A szolgáltatási 

díjak emelkedni fognak, a megtakarítást ott kell majd felhasználni.  

Kempf István az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a napirendi 

pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. Elmondta, hogy a 

bizottság szerint a temperáló fűtés a szociális központban és a Faluházban kevesebb lehet, mivel ott nem 

gyermekek töltik az idejüket.   

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 

69/2022. (X.19.) határozata  

önkormányzati döntésekről a megnövekedett rezsiköltségek hatásának kezelése érdekében 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva: 

1. Az önkormányzati intézményekben a rezsicsökkentés érdekében a fűtési rendszer kezeléséhez 

kapcsolódóan a következő szabályok betartását rendeli el: 

1.1 Adott intézmény működési idejében azokban a helyiségekben, ahol a foglalkozásokat tartják a 

20-22 °C hőmérséklet elérése érdekében a termosztatikus szelepek 20 fokra kerüljenek 

beállításra. 

1.2 A bejövő hőmennyiséget minden intézményben csökkenteni kell: a szociális helyiségekben, 

raktárakban 18 foknál nagyobb hőmérséklet nem lehet, azokban a helyiségekben, ahol a 

működés szempontjából nem kell fűtést biztosítani, ott a radiátorokat el kell zárni.  
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1.3 Adott intézmény napi működési idejének befejezését követően, továbbá a hétvégén az 

intézményben a hétfői működés kezdetéig csak temperáló fűtés mehet, a szabályozókkal a fűtést 

le kell zárni. A temperáló fűtés indításának kezdete legkésőbb 16-17 óra (intézmény 

nyitvatartásának függvényében), a fűtés újraindítása reggel 3-4 óra (időjárás függvényében). 

1.4 A Faluházban a szabályokat adott rendezvényhez igazítva kell figyelembe venni, a rendezvény 

ideje alatt a fűtés a fenti szabályok figyelembe vételével biztosítható. 

1.5 Felül kell vizsgálni a napelemrendszer működését, az egyes intézményekben kiegészítő fűtés 

kialakítását a megtermelt plusz energiamennyiség felhasználásával, a villanybojlerek 

használatát, a digitális termosztát használatát.  

1.6 Az intézményvezetőknek folyamatosan vizsgálniuk kell egyes funkciók, tevékenységek 

esetében adott napon, időszakban van-e lehetőség csökkenteni a fűtött helyiségeket, összevonni 

tevékenységeket, létszámokat. 

1.7 Az intézményvezető nevezzen ki egy felelőst adott intézményben, akik a szabályok betartását 

folyamatosan ellenőrzi, koordinálja, szükség esetén nyilvántartást vezet. 

 

2. Felkéri a polgármestert, vizsgálja meg az egyes intézményekben az alternatív fűtési megoldások 

kiépítésének lehetőségét. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. október 21. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

6. NAPIRENDI PONT: 

A TOP_Plusz-1.2.1.21. kódszámú „Élhető települések” pályázat benyújtásáról  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): A faluház belső felújítása mellett szükséges lenne a Faluház épületének külső 

szigetelése. A székek, függönyök rossz állapotban vannak. A faluház épületében klíma berendezések 

kiépítését is indokoltnak tartom. A megvalósításra a TOP_Plusz-1.2.1.21. kódszámú „Élhető települések” 

pályázat keretében lenne lehetőség. Javaslom, hogy az önkormányzat nyújtson be pályázatot a faluház 

fejlesztése érdekében 69.999.309 Ft támogatási összeg elnyerésére.  

Kempf István az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a napirendi 

pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
70/2022. (X.19.) határozata 

TOP_Plusz-1.2.1.21. kódszámú „Élhető települések” pályázat benyújtásáról 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva 

1. Egyetért azzal, hogy pályázat kerüljön benyújtásra a TOP_Plusz-1.2.1-21 kódszámú „Élhető 

települések” pályázati felhívásra „A szákszendi Faluház korszerűsítése” címmel 69.999.309 Ft 100 %-os 
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támogatási intenzitás pályázati támogatás igénylésével az önkormányzat tulajdonát képező Szákszend 

belterület 510/6. helyrajzi számú ingatlan fejlesztésére. 

2. Felhatalmazza Papp Attila Csaba polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

3. Nyertes pályázat estén vállalja a pályázat megvalósítását, valamint biztosítja a projekt 

megvalósítását követő 5 éves fenntartási időszak alatt a fejlesztett épület működési költségeit.  

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. október 21. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

7. NAPIRENDI PONT: 

Az Európai Bizottság elnökének címzett levélről  

Előterjesztő: Papp Attila Csaba polgármester 

Előkészítő: Kovács Laura kirendeltségvezető 

 

(Papp Attila Csaba): A településvezetőkkel összefogva Szita Károly, a Megyei Jogú Városok 

Szövetségének elnöke, valamint Kaposvár polgármestere egy levelet fog megküldeni Ursula von der 

Leyennek, az Európai Bizottság elnökének az energiaválsággal és a Magyarországot, valamint az 

önkormányzatokat megillető források felszabadításával kapcsolatban. A levél és a szükséges nyilatkozat 

az előterjesztés melléklete.  

 

Kempf István az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, a bizottság tárgyalta a napirendi 

pontot, és az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Attila Csaba polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

A Képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 5 fő települési képviselő 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
71/2022. (X.19.) határozata 

az Európai Bizottság elnökének címzett levélről 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva: 

1. Egyetért Szita Károly Kaposvár Polgármestere, a Megyei Jogú Városok Szövetsége elnökének a 

sürgősségi indítvány 1.melléklete szerinti levelével.  

2. Felhatalmazza Papp Attila Csaba polgármestert, hogy a sürgősségi indítvány 2.melléklete szerinti 

nyilatkozatot aláírja, valamint Szita Károly polgármester részére megküldje. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. október 21. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

8. NAPIRENDI PONT: 

Kérdések, interpelláció 

Hartmann Imre alpolgármester elmondta, hogy a dűlőutakkal kapcsolatban a következőket szeretné 

elmondani. A dűlőút az önkormányzat tulajdona. A dűlőutakat a jó gazda gondosságával kell használni 

a földhasználóknak, tulajdonosoknak. Sokan motorral száguldoznak a földutakon. A dűlőutat mindenki 
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köteles a jó gazda gondosságával használni. Elmondta, hogy következetesnek kell lenni, fel kell ezt 

vállalni, mert ha nem, akkor minden marad a régiben. A másik az, hogy van, aki 8-10 éve használja az 

önkormányzati utat, ez nem mehet így.  Szankciót kell alkalmazni, ha az önkormányzati utat szántóként 

használja, és nem térít semmit az önkormányzatnak. Röviden ennyit szeretett volna mondani, 

személyeket nem akar megnevezni.  

Dr. File Beáta jegyző asszony feltette alpolgármester úrnak a kérdést, hogy tudna-e abban segíteni, 

hogy kik használják a dűlőutak mentén a földeket. Szüksége lenne információkra. 

Hartmann Imre alpolgármester úr elmondta, hogy ebben tud segíteni. Elmondta, hogy a 

világháborúban lezuhant egy vadászpilóta, meghalt. Van információ arról, hogy hova temethették el. 

Megkerestek katonatisztek, fogadták őket a hivatalban is. Nem értette, hogy a megadott helyrajzi 

számon nem talált utat, elmondta neki, hogy nem is fog. A földhivatal nem vezette át a TSZ ideje alatt 

történt változásokat. Február 28. és május 31. között fognak ásatásokat végezni. Elmondta, hogy örülne 

annak, hogy az az amerikai család, akinek a gyermeke elhunyt, megnyugodjon. Minden segítséget 

igyekszik megadni ez ügyben.  

Papp Attila Csaba polgármester feltette a kérdést, hogy van esély szerinte, hogy megtalálják?  

Hartmann Imre alpolgármester elmondta, hogy ha ott van, ahol gondolják, akkor szerinte 

megtalálják. 

Kempf István képviselő visszatérve a dűlőutak szánóként való használatához, feltette a kérdést, hogy 

nem történt előrelépés? 

Hartmann Imre alpolgármester úr elmondta, hogy az illető azt állítja, hogy fizet az önkormányzatnak, 

amely nem igaz. Hozzátette, hogy van hatóság, lépni kell. Amikor kezdődött ez a ciklus, azzal kezdtem, 

hogy van ez a probléma. Fontos, hogy nyugodtan járjunk az utakon, ne szántsanak bele.  

Bodányi Endre képviselő hozzáfűzte, hogy egyetért a felvetéssel. Szerinte minden egyes útról döntést 

kell hozni. Nem lehet kivételt tenni. Amennyiben elindítanak egy folyamatot, akkor végig kell csinálni. 

Kivételt nem lehet tenni. 

Hartmann Imre alpolgármester úr elmondta, hogy egyetért. Elmondta, hogy viszont van olyan dűlő, 

ahol nincsen probléma.  

Bodányi Endre képviselő elmondta, hogy ahol nincs probléma, ott is felül kell vizsgálni, és 

megállapítani, hogy ez akkor így jó. Nem szeretné, ha az a vád érné az önkormányzatot, hogy valakit ez 

érint, mást nem. Ahol probléma van, ott intézkedést kell tenni.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a gazdafórumon jó ötletek elhangzottak. Véleménye 

az, hogy elsősorban a gazdáknak egymás között kellene ezt megvitatni és megoldani. Az önkormányzat 

meg tudja tenni, hogy a saját területeit meg tudja jelölni. Nem tudja megmondani, hogy milyen nagyságú 

földutat kellene kiméretni.  

Hartmann Imre alpolgármester úr elmondta, hogy ha az önkormányzat meggyőződött, hogy hibás, 

azt rá kell terhelni a kimérési díjat és szankciót.  

Dr. File Beáta jegyző asszony elmondta, hogy első körben jogi felszólítást kell küldeni. Jogi részét kell 

előkészíteni, mert sok embert érint. Az önkormányzati területre vonatkozóan tudják ezt megtenni. 

Ígéretet tett, hogy utána néz ennek a menetének.  

Papp Attila Csaba polgármester megköszönte jegyző asszonynak a segítséget. 
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További kérdés, hozzászólás nem volt, így Papp Attila Csaba polgármester megköszönte a 

jelenlévőknek a figyelmét, a képviselő-testület nyílt ülését 16 óra 35 perckor bezárta.  

 

k.m.f. 

 

Papp Attila Csaba         Dr. File Beáta 

 polgármester             jegyző 

 

 


